
Циљане стопе инфлације 
за период од 2010. до 2012. године* 

 
− децембар 2009. године: 8% с дозвољеним одступањем ±2 п.п., 
− децембар 2010. године: 6% с дозвољеним одступањем ±2 п.п., 
− децембар 2011. године: 4,5% с дозвољеним одступањем ±1,5 п.п., 
− децембар 2012. године: 4% с дозвољеним одступањем ±1,5 п.п. 
                                                                     *Споразум НБС и Владе РС 
 

 
 
 
 
 
 

СИНДИКАТ УТВРДИО ПРЕДЛОГ ПРОТОКОЛА 
Услов за потпис: исплата јубиларних награда 

 
         На основу раније постигнутог договора на преговорима са премијером др 
Мирком Цветковићем, којима су присуствовали министри – просвете проф. др 
Жарко Обрадовић и финансија др Дијана Драгутиновић, одржаних 02.09. о.г., 
Председништво СрпС-а је на седници одржаној 22.10. утврдило Предлог 
Протокола за основицу и обрачун исплата зарада запослених у свим нивоима 
образовања и проследило га Влади РС, односно ресорним министарствима 
просвете и финансија. 
         Предлогом Протокола СрпС прихвата три повишице у 2011. години и то: 

• од плате за јануар 2011.г. у износу инфлације (мерене растом 
потрошачких цена) за претходних 6 месеци 

• од плате за април 2011.г. у износу инфлације у периоду јануар-март 
2011.г. увећану за половину раста БДП за исти период 

• од плате за октобар 2011.г. за проценат шестомесечне инфлације у 
периоду април-септембар 2011.г увећан за половину раста БДП за исти 
период. 

 
Инфлација „мерена“ CPI 

 I II III IV V VI VII VIII IX X XI XII 
Годишња стопа 

2009 10,0 10,7 9,4 8,8 9,1 8,3 8,5 8,0 7,3 5,2 5,9 6,6 
2010 4,8 3,9 4,7 4,3 3,7 4,2 5,1 6,6  7,7 8,9 / / 

Месечна стопа 
2009 2,1 1,2 0,4 0,9 2,1 0,0 -0,9 -0,1 0,3 -0,2 0,8 -0,2 
2010 0,5 0,3 1,2 0,6 1,5 0,4 0,0 1,4  1,3 1,0 / / 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
         Напомињемо да је применом ове формуле у Протокол уграђен заштитни 
механизам да ће плате у овом периоду, не само бити реално сачуване (усклађене 
са инфлацијом), већ ће и да реално порасту (за половину раста БДП). 
         У тачки 2. Предлога Протокола СрпС захтева измену Уредбе о 
коефицијентима запослених у јавним службама, односно дела који се односи на 
образовање и то по принципу да односи између коефицијената за различиту 
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сложеност посла буду сачувани, односно да распон између зараде за 
најједноставнији и најсложенији посао остане непромењен, а да при томе 
запослени на радном месту са најједноставнијим радом добије загарантовани 
минималац. По овом основу, уколико се обе стране усагласе, запослени би 
остварили повишицу до 19%.  
         Како је и на претходним преговорима Синдикат захтевао да се „одмрзну“ 
јубиларне, божићне и друге награде и бонуси, Председништво СрпС-а је било 
једногласно у ставу да се потписивање Протокола услови брисањем спорног 
члана 15. у још важећем Закону о буџету, којим је исплата овог права 
привремено суспендована. Стога се и такав захтев нашао у Протоколу, а како 
видимо истоветан захтев испоставили су и други синдикати, те би се могло 
очекивати да Влада у Скупштину упути Закон о буџету без ове одредбе, чиме би 
Скупштина могла да врати запосленима право на исплату јубиларне награде. 
Остаје да се види колико су на поштовање тог права спремне и ЈЛС, пошто се за 
две године накупио поприличан број оних који су то право стекли, а којима по 
основу тог права није исплаћена јубиларна награда. 
         Расправљајући о издвајању дела БДП за просвету, СрпС констатује да је 
Влада Србије неславан рекордер по издвајању БДП за просвету, са садашњих 
3,3% БДП, што је знатно мање него у претходној 2009., кад је тај проценат 
износио 3,55%, односно 2008. када је тај проценат био 3,8%, чиме се Влада 
поприлично удаљила и од раније усвојених одлука о проценту БДП намењеног за 
просвету у оквиру Стратегије о смањењу сиромаштва, по којој је планирано да до 
2012.г. Влада за просвету издвоји између 4,2% БДП (реалистична варијанта), па 
све до 4,8% БДП (оптимистична варијанта). Како ствари стоје, тешко ће бити 
досећи и ову доњу границу, те је јасно зашто је СрпС инсистирао да се издвајања 
из БДП за образовање у наредној години увећа за 0,5%, односно да се успоставе 
ранији проценти и динамика издвајања за ову делатност. При томе је јасно да 
Синдикат има намеру да се у неком догледном времену бори и избори за још 
веће издвајање, све до онога које омогућава редовно функционисање система, 
али и развој делатности, а да при томе не излази у јавност са бомбастичним 
процентима, попут неких других синдиката или чинилаца у НВО сектору, који 
„мртви-ладни“ баратају са процентима дупло већим од оних који су тренутно 
присутни, иако је свима јасно да је то апсолутно нереално на кратак рок. 
 
 
Београд, 16.11.2010.год.                                  проф. Хаџи Здравко М. Ковач 
                                                                            генерални секретар СрпС 


